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 Protokoll 6/08 

 

 
Møte: Oppvekst- og kulturkomiteen  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: onsdag 24. september 2008 kl. 18.00     
Sekretariat: 23 47 52 52  
 
 
Møteleder: Nora Fjelddalen (SV) 
  
Tilstede: Lars Martin Mediaas (A)  

Macel Ingles (R)   
Remi Padoin (F)  
Jørgen Darre (H) 

  
Forfall: Mona Helene Grønlie (V)  

Sigrid Kleiva Gramstad (A) 
  
Som vara møtte: Thomas Syvertsen (V) møtte for Mona H Grønlie (V) 
  
I tillegg møtte:  
  
Møtesekretær: Kjersti Halvorsen 
 
Åpen halvtime  
Ingen møtte 
 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Godkjent 
 
Orientering om ungdomsrådets protokoll 
Tatt til orientering 
 
Eventuelt 
 
Saker behandlet under møte 
Sak 49 /08  Protokoll OKK-møte august 08 
Sak 50 /08  Opprettelse av kunst- og kultursenter i Bydel St. Hanshaugen 
Sak 51 /08  Utredning om sentralt opptak i- og bestilling av barnehager 
Sak 52 /08  Status barnehager september 2008 
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Sak 49 /08  Protokoll OKK-møte august 08 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Godkjent 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
Godkjent 

 Sak 50 /08  Opprettelse av kunst- og kultursenter i Bydel St. 
Hanshaugen 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydelsutvalget er opptatt av at lokalene til kulturinstitusjoner som flytter ut av bydelen blir 
disponert til aktiviteter innen kunst, kultur og media. 
Bydelsutvalget opprettholder derfor sitt vedtak av 28.09.2004 når det gjelder 
Deichmansbygningen på Hammersborg: 
 

1. ”Bydelsutvalget tar som utgangspunkt at bygget er i kommunal eie, forvaltet av 
etater underlagt bystyrets organer og ikke bydelsutvalget. Bydelsutvalget ønsker 
ikke å overta ansvar for eierskap, forvaltning eller drift, men ser det som viktig å 
sikre at bygningen videreføres som et offentlig bygg tilgjengelig for publikum. 

2. Deichmanske hovedbibliotek er en sentral bygning i Oslos arkitektur. Bygningen 
er et kjent landemerke for kultur og kulturformidling, og bydelsutvalget mener at 
en videreføring av publikumsaktiviteter vil bidra til at hele sentrum, inkludert 
Hammersborg, lettere tas i bruk av befolkningen. 

3. Bydelsutvalget vil også peke på at Sentrum og Bydel St. Hanshaugen med 
områdene rundt Møllergata / Torggata er i sterk utvikling boligmessig, i tillegg til 
fortetting i bydelens tradisjonelle områder. Byutviklingsmessig vil det være 
naturlig å videreutvikle kulturaktiviteter av ulik karakter i brytningsområdet 
sentrum 7 boligby, tilsvarende som ved Munchmuseet/Tøyen, 
Middelalderparken/Bjørvika og Frognerparken/vestlig forstadsby. 

4. Bydelsutvalget tar til etterretning at det ikke er faglig ønskelig med 
enpersonsmuseer. Bydelsutvalget mener derfor at en sambruk av permanente 
utstillinger av Oslo-kunstnere, kombinert med ambulerende utstillinger kan øke 
attraktiviteten for bygget som kulturbygg. Bydelsutvalget ser gjerne at det søkes 
samarbeid med private aktører for å realisere og drifte Deichmansbygget i 
fremtiden. Bydelsutvalget er også positive til andre publikumsrettede aktiviteter 
innen kunst, kultur og media.” 

 
5. Bydelsutvalget ber også om at bygningene som huser Kunsthøgskolen og 

Kunstindustrimuseet blir vurdert for formål innen kunst, kultur og media når 
bygningene blir ledige henholdsvis 2010 og etter 2014.  

 
6. Bydelsutvalget ber også om at bygningen Gjetemyren gård blir vurdert for formål 

innen kunst, kultur og media. 
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7. Bydelsutvalget ber også kommunen v/Plan- og bygningsetaten og Eiendom- og 
byfornyelsesetaten melde fra til bydelen om mulig kjennskap til kommunale 
eiendommer/lokaler i bydelen som kan egne seg til formålet. 

 
Votering:  
Vedtatt mot en stemme (F) 
 
Vedtak: 
 
Bydelsutvalget er opptatt av at lokalene til kulturinstitusjoner som flytter ut av bydelen blir 
disponert til aktiviteter innen kunst, kultur og media. 
Bydelsutvalget opprettholder derfor sitt vedtak av 28.09.2004 når det gjelder 
Deichmansbygningen på Hammersborg: 
 

1. ”Bydelsutvalget tar som utgangspunkt at bygget er i kommunal eie, forvaltet av etater 
underlagt bystyrets organer og ikke bydelsutvalget. Bydelsutvalget ønsker ikke å 
overta ansvar for eierskap, forvaltning eller drift, men ser det som viktig å sikre at 
bygningen videreføres som et offentlig bygg tilgjengelig for publikum. 

2. Deichmanske hovedbibliotek er en sentral bygning i Oslos arkitektur. Bygningen er et 
kjent landemerke for kultur og kulturformidling, og bydelsutvalget mener at en 
videreføring av publikumsaktiviteter vil bidra til at hele sentrum, inkludert 
Hammersborg, lettere tas i bruk av befolkningen. 

3. Bydelsutvalget vil også peke på at Sentrum og Bydel St. Hanshaugen med områdene 
rundt Møllergata / Torggata er i sterk utvikling boligmessig, i tillegg til fortetting i 
bydelens tradisjonelle områder. Byutviklingsmessig vil det være naturlig å 
videreutvikle kulturaktiviteter av ulik karakter i brytningsområdet sentrum 7 boligby, 
tilsvarende som ved Munchmuseet/Tøyen, Middelalderparken/Bjørvika og 
Frognerparken/vestlig forstadsby. 

4. Bydelsutvalget tar til etterretning at det ikke er faglig ønskelig med enpersonsmuseer. 
Bydelsutvalget mener derfor at en sambruk av permanente utstillinger av Oslo-
kunstnere, kombinert med ambulerende utstillinger kan øke attraktiviteten for bygget 
som kulturbygg. Bydelsutvalget ser gjerne at det søkes samarbeid med private aktører 
for å realisere og drifte Deichmansbygget i fremtiden. Bydelsutvalget er også positive 
til andre publikumsrettede aktiviteter innen kunst, kultur og media.” 

 
5. Bydelsutvalget ber også om at bygningene som huser Kunsthøgskolen og 

Kunstindustrimuseet blir vurdert for formål innen kunst, kultur og media når 
bygningene blir ledige henholdsvis 2010 og etter 2014.  

 
6. Bydelsutvalget ber også om at bygningen Gjetemyren gård blir vurdert for formål 

innen kunst, kultur og media. 
 

7. Bydelsutvalget ber også kommunen v/Plan- og bygningsetaten og Eiendom- og 
byfornyelsesetaten melde fra til bydelen om mulig kjennskap til kommunale 
eiendommer/lokaler i bydelen som kan egne seg til formålet. 

 
 
 



 

 3 

 Sak 51 /08  Utredning om sentralt opptak i- og bes tilling av 
barnehager 

 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

• Om ny forskrift om standardvedtekter for kommunale barnehager i Oslo. 
Bydelsutvalget går inn for en prioritering av søkere til barnehager etter ansiennitet. 
 
Bydelsutvalget støtter å ikke videreføre prioritet for enslige forsørgere. Bydelsutvalget 
er opptatt av hva fordeling av barnehageplass over hele Oslo kan medføre av forlenget 
reisevei og behov for privat bilkjøring til barnehager. 
 
Nye større barnehager bør vurderes ut fra god tilgjengelighet til offentlig 
kommunikasjon. 
 
Fire ønsker til barnehager bør være tilstrekkelig og oppfattes som  hensiktsmessig. Det 
er sjelden søkere er godt kjent med flere barnehager, det vil lette arbeidet for 
opptaksmyndigheten i en tid hvor det vil være store utfordringer i å ha tilstrekkelig 
barnehageplasser å tilby byens befolkning. 
 
Det anbefales å evaluere forskriften etter hovedopptaket 2009. 
 

• Om opptak i barnehager 
 
En åpning for fritt barnehagevalg anses som et gode for publikum og er mer 
brukervennlig enn begrensning til bydelstilhørighet. 
 
Prioritering av søkere i forhold til hver enkelt barnehage vil stille krav til gode og 
entydige arbeidsverktøy for opptaksansvarlige i bydelen. Det forutsettes derfor at et 
tilpasset dataverktøy og utfyllende rutiner og regelverk er i drift fra 2009. 
 
Bydelene må også kunne komme tilbake med økt behov for bemanning dersom ny lov 
og regelverk medfører betydelig økning i klagesaker. Bydelen kan få store 
utfordringer ved å skulle tilby spesialpedagogisk hjelp til sine barn spredd ut i hele 
byen. 
 

• Om bestilling av barnehager 
 
Bydelsutvalgene har inngående lokal kjennskap til bygninger, tomter og særlige lokale 
forhold. Det er derfor viktig at bydelsutvalget kan foreslå områder for 
barnehageutbygging og at bydelsutvalget skal høres i plan- og bygningssaker 
vedrørende barnehager. Med de betydelige utfordringer Oslo kommune har for å 
oppnå full barnehagedekning anses det likevel viktig å sentralisere bestilling av 
barnehager i tiden frem til byen har full dekning. 
 
Bydelsutvalget merker seg at KOU forutsetter at bydelene skal beholde sin bemanning 
for å behandle opptak og arbeide med utbygging. Det er en forutsetning for å klare den 
nåværende arbeidsmengde og følge opp byggesaker. Det forutsettes også at bydelene 
støttes for å klare opptak etter ny lov. 
 
Den formelle tilhørighet et bestillingskontor skal ha er ikke drøftet i KOUs sak. 
Bydelsutvalget vil påpeke at en sentralisering av dette arbeidet ikke må føre til at 
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arbeidet legges til en etat som har lite eller ingen kjennskap til bydelsarbeid. Ett 
sentralisert bestillingskontor må ha tett dialog med bydelsadministrasjonene. 

 
Behandling: 
 
Forslag til helt nytt vedtak (erstatter bydelsdirektørens forslag til vedtak) fra SV, A og R 
•        Generelt 
Bydelsutvalget er opptatt av å beholde og styrke bydelene som politisk og forvaltningsmessig 
nivå. En sentralisering av opptak- og bestillermyndigheten i tilknytning til barnehager vil 
medføre en svekking av bydelene, både politisk og forvaltningsmessig. Dette vil være å flytte 
viktige beslutninger lengre bort fra folks hverdag. En slik utvikling opplever Bydelsutvalget 
som svært lite ønskelig. 
  
Bydelsutvalget er opptatt av å løse den store utfordringen knyttet til å tilby alle som ønsker 
det barnehageplass. BU tror dette best vil kunne løses ved at det enkelte bydelsutvalg i økt 
grad både ansvarliggjøres og settes i stand til å løse arbeidsoppgavene knyttet til de 
overordnede barnehagepolitiske målsetningene.  
  
•        Om forskriften 
Bydelsutvalget går inn for en prioritering av søkere til barnehager etter ansiennitet. 
  
Fire ønsker til barnehager bør være tilstrekkelig og oppfattes som hensiktsmessig. Det er 
sjelden søkere er godt kjent med flere barnehager, det vil lette arbeidet for bydelene i 
opptaksarbeidet og også raskere avklare hvor det evt. eksisterer ledige plasser i en situasjon 
der behovet for barnehageplasser er stort og medfører betydelige utfordringer. 
  
Retten til prioritet for barn av enslige forsørgere og barn av minoritetsspråklige må 
videreføres. 
  
•        Om opptak i barnehager 
Bydelsutvalget ønsker fortsatt barnehageopptak etter bydelstilhørighet. Bydelsutvalget mener 
bydelene i form av å være svært lokalt forankrede beslutningsnivåer står best rustet til å 
ivareta beboernes ulike hensyn i forbindelse med barnehageopptak.  
  
Bydelen må for øvrig kunne komme tilbake med økt behov for bemanning dersom ny lov om 
rett til barnehageplass medfører betydelig økning i antall klagesaker. 
  
•        Om bestilling av barnehager 
Bydelsutvalgene og bydelenes administrasjoner har inngående lokal kjennskap til bygninger, 
tomter og særlige lokale forhold. Det er derfor svært viktig at bydelene beholder 
bestillerfunksjonen i tilknytning til barnehageprosjekter. Bydelsutvalget vil påpeke at ny 
barnehagelov vil kunne medføre økt arbeidspress i tilknytning til bestillersaker, og ber om at 
det i den forbindelse vurderes økt ressursoverføring til bydelene.  
 
Votering:  
Forslag til nytt vedtak fra SV, A og R vedtatt med leders dobbeltstemme. 
 
Vedtak: 
 
•        Generelt 
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Bydelsutvalget er opptatt av å beholde og styrke bydelene som politisk og forvaltningsmessig 
nivå. En sentralisering av opptak- og bestillermyndigheten i tilknytning til barnehager vil 
medføre en svekking av bydelene, både politisk og forvaltningsmessig. Dette vil være å flytte 
viktige beslutninger lengre bort fra folks hverdag. En slik utvikling opplever Bydelsutvalget 
som svært lite ønskelig. 
  
Bydelsutvalget er opptatt av å løse den store utfordringen knyttet til å tilby alle som ønsker 
det barnehageplass. BU tror dette best vil kunne løses ved at det enkelte bydelsutvalg i økt 
grad både ansvarliggjøres og settes i stand til å løse arbeidsoppgavene knyttet til de 
overordnede barnehagepolitiske målsetningene.  
  
•        Om forskriften 
Bydelsutvalget går inn for en prioritering av søkere til barnehager etter ansiennitet. 
  
Fire ønsker til barnehager bør være tilstrekkelig og oppfattes som hensiktsmessig. Det er 
sjelden søkere er godt kjent med flere barnehager, det vil lette arbeidet for bydelene i 
opptaksarbeidet og også raskere avklare hvor det evt. eksisterer ledige plasser i en situasjon 
der behovet for barnehageplasser er stort og medfører betydelige utfordringer. 
  
Retten til prioritet for barn av enslige forsørgere og barn av minoritetsspråklige må 
videreføres. 
  
•        Om opptak i barnehager 
Bydelsutvalget ønsker fortsatt barnehageopptak etter bydelstilhørighet. Bydelsutvalget mener 
bydelene i form av å være svært lokalt forankrede beslutningsnivåer står best rustet til å 
ivareta beboernes ulike hensyn i forbindelse med barnehageopptak.  
  
Bydelen må for øvrig kunne komme tilbake med økt behov for bemanning dersom ny lov om 
rett til barnehageplass medfører betydelig økning i antall klagesaker. 
  
•        Om bestilling av barnehager 
Bydelsutvalgene og bydelenes administrasjoner har inngående lokal kjennskap til bygninger, 
tomter og særlige lokale forhold. Det er derfor svært viktig at bydelene beholder 
bestillerfunksjonen i tilknytning til barnehageprosjekter. Bydelsutvalget vil påpeke at ny 
barnehagelov vil kunne medføre økt arbeidspress i tilknytning til bestillersaker, og ber om at 
det i den forbindelse vurderes økt ressursoverføring til bydelene.  
 
 

 Sak 52 /08  Status barnehager september 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar sak om status barnehager pr september til orientering. 
 
Behandling: 
Tilleggsforslag fra Jørgen Darre (H): 
1. Bydelsutvalget står fast ved sitt forrige vedtak, herunder ønsker om at det skal benyttes stor 
grad av dispensasjon knyttet til krav om uteareal i forbindelse med barnehage på Geitmyra. 
Det er et ønske om at minst mulig av parsellene må inngjerdes som uteareal til barnehagen, og 
at man i større utstrekning legger opp til å bruke andre områder av Geitmyra til lek og 
aktiviteter for barna. Bydelsutvalget oppfatter at ”vaktmesterboligen” i nordøstre hjørne vil 
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være aktuelt å innarbeide i en ny barnehage, og viser til at også haven rundt huset må 
innberegnes i barnehagens uteareal. 
 
2. Bydelsutvalget står bak vedtaket om midlertidig barnehage i ”Adamstuen omsorgssenter”, 
men legger til grunn etablering av Omsorg+ leiligheter som helhetlig utvikling av et ”senior-
område” på Adamstuen blant annet knyttet til Vestre Aker eldresenter og Eugen Hansen 
småhjem. 
 
Tilleggsforslag fra Nora Fjelddalen (SV): 
Bydelsutvalget ønsker å avvente en avgjørelse om bruken av Adamstuen til utredningen fra 
HEV (Helse- og velferdsetaten) foreligger, og ber om at det da blir lagt fram en egen sak om 
dette for Bydelsutvalget.  
  
Votering:  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak enstemmig vedtatt 
Punkt 1 i forslaget fra Darre enstemmig vedtatt 
Punkt 2 i forslaget fra Darre falt mot to stemmer H og F 
Tilleggsforslaget fra Fjelddalen vedtatt mot en stemme (H) 
 
Vedtak: 
Bydelsutvalget tar sak om status barnehager pr september til orientering. 
 
Bydelsutvalget står fast ved sitt forrige vedtak, herunder ønsker om at det skal benyttes stor 
grad av dispensasjon knyttet til krav om uteareal i forbindelse med barnehage på Geitmyra. 
Det er et ønske om at minst mulig av parsellene må inngjerdes som uteareal til barnehagen, 
og at man i større utstrekning legger opp til å bruke andre områder av Geitmyra til lek og 
aktiviteter for barna. Bydelsutvalget oppfatter at ”vaktmesterboligen” i nordøstre hjørne vil 
være aktuelt å innarbeide i en ny barnehage, og viser til at også haven rundt huset må 
innberegnes i barnehagens uteareal. 
 
Bydelsutvalget ønsker å avvente en avgjørelse om bruken av Adamstuen til utredningen fra 
HEV (Helse- og velferdsetaten)  foreligger, og ber om at det da blir lagt fram en egen sak om 
dette for Bydelsutvalget.  
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Referatsaker 
 
Periode: 21. august 2008 - 24. september 2008   
   
Sak nr. Arkivsak Tittel 
   
2/08 200500151-62 Kunngjøring om vedtak av reguleringsplan - Voldeløkken Gård - 

Geitmyrsveien 33 
   
3/08 200400114-108 Ferdigstillelse av Lille Bislett - midlertidig bruk 
   
 


